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PROTOKÓŁ nr LXIV/2023 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 29 listopada 2023 r. w godzinach 1100 – 1600 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Krystyna Gwiazdowska 

6. Jacek Juszkiewicz 

7. Mariola Brygida Karpińska  

8. Kamil Klimek 

9. Karol Korneluk 

10. Jarosław Józef Kowalewski 

11. Stanisław Kulikowski  

12. Kamil Lauryn 

13. Monika Lipińska 

14. Adam Ołowniuk 

15. Wojciech Pająk  

16. Zdzisław Przełomiec 

17. Jacek Roszkowski 

18. Anna Ruszewska 

19. Jarosław Schabieński 

20. Andrzej Turowski   

21. Łukasz Wojno 

22. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

Nieobecni radni: 

1. Anna Maria Gawlińska 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek 

organizacyjnych.  

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył LXIV sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach. Poinformował, że obrady Rady Miejskiej realizowane były w sposób 

stacjonarny w Urzędzie Miejskim. Dodał, że w sali obrad znajdowały się osoby związane z 

zapewnieniem sprawnego przebiegu sesji, radni Rady Miejskiej oraz Panowie Prezydenci. 

Podkreślił, że pozostałe osoby zaproszone do uczestnictwa z uwagi na realizowaną tematykę 

obrad otrzymały link do zalogowania. Dodał również, że sesja jest transmitowana on-line, a 

więc obserwacja ze strony środków masowego przekazu i mieszkańców Miasta była 

zapewniona.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagalny: 

Romana Rynkowskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta, Grzegorza Krysę – Zastępcę 

Prezydenta Miasta, Annę Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk oraz Mariusza Klimczyka – 

Sekretarza Miasta. Powitał również Zbigniewa Mackiewicza – Wójta Gminy Suwałki, 

Elżbietę Bednarko – Dyrektor Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej w Suwałkach, Józefa 

Wołyńca – Zastępcę Dyrektora Szpitala Wojewódzkiego w Suwałkach oraz Wojciecha 

Kłosowskiego – eksperta ze Związku Miast Polskich.    

Powitał pozostałe osoby, których udział jest wymagalny oraz przedstawicieli prasy, radia i 

telewizji oraz internautów.  

 

Następnie powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych 

ustawowego składu Rady w obradach bierze udział 22 radnych, w związku z powyższym 

istniało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że porządek obrad 

został radnym podany przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

Radni nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego przyjęty został następujący porządek 

obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu nr LXIII/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 6 listopada 

2023 r. 

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 6 listopada 2023 roku.  

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii rozwoju ponadlokalnego 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk 2030”. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Listy projektów zintegrowanych 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk”. 

8. Informacja o aktualnej sytuacji zdrowotnej w Suwałkach.  
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9. Informacja dotycząca wykazu podmiotów w Mieście Suwałki wyznaczonych do przyjęcia 

nieletnich do wykonywania prac społecznych w 2024 r.  

10. Informacja dotycząca wykazu podmiotów wyznaczonych do przyjęcia skazanych w celu 

wykonywania nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie 

użytecznej orzeczonej w zamian nieściągalnej grzywny. 

11. Informacja z stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 

2022/2023. 

12. Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i 

pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień w 

Mieście Suwałki.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, 

trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych  

oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie 

ograniczania skutków niedożywienia w Mieście Suwałki na lata 2024-2028. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do posiłku, posiłku z dowozem, świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2024-2028. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności  

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia  

z pomocy społecznej.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2024 r. wysokości 

opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów na terenie Gminy 

Miasta Suwałki. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg  

i Zieleni w Suwałkach.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 

Suwałki. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr   LXI/804/2023 Rady 

Miejskiej  w Suwałkach z dnia  27 września 2023 r. w sprawie przyznania dotacji  

na realizację inwestycji pt. „Remont zachodniej i wschodniej elewacji Konkatedry  

pw. św. Aleksandra w Suwałkach”. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację inwestycji  

pt. „Remont Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego pw. Świętej Trójcy w Suwałkach”. 
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25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych w Suwałkach.   

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Utratą, Sportową, Walerego Romana  

i terenem kolejowym w Suwałkach.  

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi na uchwałę Nr LVII/751/2023 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 31 maja 2023 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Północną, Armii Krajowej, Prymasa 

Stefana Wyszyńskiego i granicą administracyjną miasta Suwałk. 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Honorowy Obywatel 

Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Miasta 

Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania.  

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji dotyczącej Poradni  

Psychologiczno-Pedagogicznej w Suwałkach.  

31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Marii Jolanty K.  

na Prezydenta Miasta Suwałk.  

32. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok.  

33. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

34. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

35. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr LXIII/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 6 listopada 

2023 roku. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z § 46 

Statutu Miasta Suwałk protokół obrad z LXIII/2023 sesji został sporządzony i wyłożony  

do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu nie później niż w dniu roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na 

której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 28 listopada 2023 r.  

 

Dodał, że w wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i 

uzupełnień, wobec czego protokół nr LXIII/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

6 listopada 2023 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 6 listopada 2023 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że powyższą 

Informację wszyscy radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 6 listopada 2023 roku, została 

przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Marek Zborowski-Weychman zapytał na jakim etapie są prace nad pomnikiem Aleksandry 

Piłsudskiej, ponieważ niewiele czasu zostało do ustalonej daty jego odsłonięcia. 

 

Karol Korneluk poruszył kwestię ustawy dotyczącej możliwości zastrzeżenia numeru 

PESEL. Jak powiedział, można to zrobić przez ePUAP albo osobiście w Urzędzie Miejskim. 

Zapytał czy w związku z tym będzie jakaś specjalna akcja informacyjna skierowana 

szczególnie do osób starszych, aby chronić je przed utratą danych.  

Następnie poruszył kwestię smogu. Zapytał, jak wygląda system sprawdzania tego, czym palą 

mieszkańcy miasta i kontrole z tym związane. Wspomniał o aplikacji ZONE i zapytał czy 

Miasto z niej korzysta. 

Kolejno zapytał o wyniki konsultacji społecznych w sprawie ławeczek. Jak powiedział, sam 

na prośbę mieszkańców, zgłaszał wniosek w sprawie ustawienia ławeczek przy przystankach 

autobusowych na żądanie, gdzie tych ławeczek często nie ma. Dodał, że warto byłoby zadbać 

o infrastrukturę wokół tych przystanków, tj. kosze na śmieci.  

 

Jacek Juszkiewicz przypomniał, że podczas sesji miesiąc temu poruszał temat 

zanieczyszczania powietrza przez wytwórnię masy bitumicznej. Na obecnej sesji mowa była 

o smogu, który zanieczyszcza miasto. Zaznaczył, że warto przy tym temacie mówić nie tylko 

o mieszkańcach domów jednorodzinnych, ale również o obiektach, które generują smog i 

zanieczyszczenia. Zapytał o wytwórnię masy bitumicznej, ale też wydawanie zezwoleń na 

tankowanie pojazdów na stacji benzynowej oraz ruch ciężarówek po ulicach miasta w 

kontekście remontu ronda i ul. Sikorskiego i zapowiedzi, że ruch zostanie z miasta 

wyprowadzony. Jak powiedział, kwestie te łączy jeden podmiot – firma, która jest powiązana 

z tymi wszystkimi problemami, czyli wytwórnią masy bitumicznej, tankowaniem pojazdów 

oraz ruchem ciężarówek po ulicach miasta. Zapytał, czy rozmowy z tą firmą coś wniosły i czy 

przedsiębiorca złożył jakieś deklaracje w tych kwestiach. Wspomniał, że wpłynęła skarga od 

mieszkańca na wydawanie zezwoleń dla ciężarówek. Dopytał czy jest możliwość, aby te 

zezwolenia odebrać czy trzeba czekać na wygaśnięcie tych zezwoleń.  

Następnie zapytał o inwestycję deweloperską na terenie byłego szpitala zakaźnego. Jak 

powiedział, nic w tym miejscu się nie dzieje. Zapytał, w kontekście remontów ulic w tamtej 

okolicy, czy deweloper będzie współuczestniczył w pracach związanych chociażby z 

dojazdem do tego osiedla. Powiedział, że jeśli teraz Miasto wyremontuje ulice, to czy za jakiś 

czas nie dojdzie tam do utrudnień związanych z prowadzeniem robót budowalnych przez 

dewelopera. Dodał, że dobrym zwyczajem jest, że deweloperzy w takich pracach 
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infrastrukturalnych uczestniczą.  

 

Adam Ołowniuk zapytał, jakie są dalsze plany Miasta odnośnie pływalni przy ul. Wojska 

Polskiego, która została zamknięta ponad rok temu.  

Następnie powiedział, że osoby korzystające z Aquaparku narzekają na zbyt niską 

temperaturę w obiekcie. Zapytał, jakie są możliwości, aby tę temperaturę zwiększyć.  

Dopytał również o ratowników, m.in. dlaczego są przenoszeni na inne stanowiska w OSiR.  

 

Kamil Lauryn poruszył temat całodobowych dyżurów aptek, który jak powiedział, powraca 

od wielu lat. Podkreślił, że wiele osób walczyło o to, aby mieszkańcy mieli dostęp do 

całodobowych aptek i kiedy udało się to wypracować znów pojawiają się problemy. Jak 

powiedział, zmienia się ustawa o prawie farmaceutycznym i jest tam zapis, że w 

miejscowościach do 40 tys. mieszkańców takie apteki będą opłacane z Narodowego Funduszu 

Zdrowia, natomiast powyżej 40 tys. opłacać mają je samorządy z własnych środków. 

Zaznaczył, że Klub „Suwałki Przyszłości” będzie monitorował ten temat. Poprosił, aby 

znaleźć środki w budżecie miasta na ten cel.  

 

Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii rozwoju ponadlokalnego 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk 2030”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały wraz 

z autopoprawkami – wniosek stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Następnie podkreślił, że naturalnym partnerem w zakresie rozwoju ponadlokalnego, 

wykraczającego poza miasto, jest Gmina Suwałki. Dodał, że wspólnie Miasto i Gmina doszły 

do wniosku, że dobrze byłoby te sąsiednie samorządy rozpatrywać, jako jeden organizm i 

przyjąć jeden, szerszy dokument, aby móc wspólnie pozyskiwać środki finansowe.  

Podkreślił, że władze województwa podlaskiego były przeciwne tworzeniu obszaru 

funkcjonalnego dla Suwałk czy Łomży. Dodał, że jednak podejście terytorialne UE się 

zmienia i Ministerstwo Funduszy i Polityki Regionalnej postanowiło, że w subregionalnych 

ośrodkach  wzrostu, którym są również Suwałki, tego typu obszary funkcjonalne powinny 

powstać. Podkreślił, że pieniądze są dedykowane, więc nie trzeba będzie już konkurować o 

pozyskanie środków finansowych.  

Podkreślił, że Miasto wchodzi na wyższy poziom współpracy z Gminą. Jak powiedział, 

Gmina ma potencjał rozwojowy, chce współpracować, więc warto, żeby ta współpraca była a 

do usystematyzowania tej współpracy oraz stworzenia perspektywy rozwoju dla Miasta i 

Gminy potrzebny jest dokument. Zostały w nim określone cele – cel gospodarczy, silni, 

zintegrowani mieszkańcy oraz czyste środowisko i funkcjonalność przestrzeni. Wokół tych 

celów został zbudowany cały dokument.  

Dodał, że były prowadzone konsultacje społeczne w tym zakresie i pojawiały się głosy ze 

strony NGO-sów, przedsiębiorców i urzędników, którzy ten dokument przygotowywali.  

Na zakończenie odczytał autopoprawki do dokumentu. Poprosił o podjęcie ww. uchwały oraz 

nadmienił, że Rada Gminy Suwałki już to uczyniła.  
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Zbigniew Mackiewicz – Wójt Gminy Suwałki przyznał, że Rada Gminy podjęła 

jednogłośnie uchwałę o przyjęciu Strategii rozwoju ponadlokalnego. Powiedział, że wiadome 

jest to, że mieszkańców miasta i gminy wiele łączy, ponieważ przeplatają się potrzeby i 

interesy. Dodał, że gminę łączy z miastem chociażby szkolnictwo, komunikacja miejska na 

terenie gminy itd. Natomiast mieszkańców miasta łączą interesy z gminą np. w zakresie 

walorów turystycznych, przyrody. Opracowując Strategię specjaliści wyszli naprzeciw tym 

potrzebom. Podkreślił, że wspólnie można sięgnąć po więcej, więc bez wahania ta współpraca 

została podjęta.  

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk przedstawił prezentację – prezentacja 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Wojciech Pająk zapytał, dlaczego priorytet dla pieszych i rowerzystów znajduje się w tym 

dokumencie.   

 

Wojciech Kłosowski ze Związku Miast Polskich podkreślił, że współpraca Miasta i Gminy w 

przygotowaniu Strategii wraz z ekspertami jest wzorowa.  

Odpowiadając na pytanie radnego W. Pająka powiedział, że kiedyś samochód był symbolem 

awansu cywilizacyjnego, natomiast okazuje się, że ten moduł się wyczerpał. Miasto każdej 

wielkości oparte transportowo o samochody indywidualne ma z tego powodu problemy 

rozwojowe a nie sukcesy.  Jak powiedział, duże miasta europejskie zauważyły to już 

kilkanaście lat temu i wszystkie one dają pierwszeństwo ruchowi pieszemu i pieszo-

rowerowemu i np. w Sztokholmie uzasadnieniem tego są kwestie zdrowotne.  

Podkreślił, że priorytety dla ruchu pieszego bardzo podwyższają koniunkturę gospodarczą, bo 

żeby mieć okazję zajrzeć do lokalnego sklepiku czy kawiarni trzeba koło nich przejść 

piechotą. Dodał, że jest to zbadane, że obszary, gdzie jest priorytet ruchu pieszego w ciągu 

dwóch lat rozkwitają gospodarczo, poprawia się koniunktura, pojawiają się nowe miejsca 

pracy. 

 

Jarosław Schabieński zapytał czy takie podejście wyklucza ruch samochodowy oraz jakie 

warunki musi spełniać transport publiczny, aby mógł zastąpić transport samochodowy.  

 

Wojciech Kłosowski ze Związku Miast Polskich odpowiedział, że podejście takie nie 

wyklucza ruchu samochodowego. Dodał, że rozsądna zmiana starego priorytetu ruchu 

miejskiego opartego na samochodzie indywidualnym w kierunku zrównoważonej mobilności  

nie będzie jednolita w całym obszarze funkcjonalnym, ponieważ inna będzie na wsi, ale 

również inna w śródmieściu a inna na peryferiach miasta. podkreślił, że priorytet dla ruchu 

pieszego dotyczy ścisłego centrum miasta, gdzie samochód może wjechać, ale z bardzo 

ograniczoną prędkością. Wydziela się również w ścisłym centrum tzw. deptaki. Jest to do 

rozważenia, gdzie w mieście można byłoby takie obszary wyznaczyć. Samochód będzie tam 

obecny, ale nie będzie miał priorytetu. Podkreślił, że w części miasta poza ścisłym centrum 
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jest równowaga. Zalecanym rozwiązaniem jest prędkość samochodów 50km/h a rower jest 

rozwiązaniem uzupełniającym ruch samochodowy. Jeśli chodzi o obszar wiejski zrozumiałe 

jest to, że samochód jako podstawowy środek dojazdu do miasta będzie jeszcze długo 

funkcjonował, ale pojawia się, jako uzupełniający środek transportu rower.  

Odpowiadając na pytanie, jakie warunki musi spełniać transport publiczny, powiedział, że nie 

ma szans, aby jednorazowo wprowadzić pewne idealne rozwiązanie. Dodał, że strategia 

zakłada zmierzanie w pewnym kierunku. Powiedział, że transport publiczny musi obejmować 

linie regularne i na terenie Suwałk jest to dobrze zdiagnozowane. Kłopot pojawia się w 

porach, kiedy potrzeb jest dużo mniej i autobusy nie jeżdżą wypełnione. Na obszarach 

wiejskich będzie bardzo dużo takich lokalizacji, gdzie nigdy nie powstanie uzasadnienia dla 

stałej linii, bo jest za mało mieszkańców a mimo wszystko ci mieszkańcy mają także potrzeby 

skorzystania z dojazdu do miasta.  

Powiedział również, że zdiagnozowane zostało zjawisko samotności społecznej starszych 

osób, które na terenach wiejskich jest spotęgowane przez wykluczenie transportowe. Dodał, 

że dla takich sytuacji docelowo w systemie też jest potrzebny transport w postaci zwykle 

małych pojazdów, które dokonują przewozów na życzenie. Powiedział, że usługa ta jest na 

ogół odpłatna, ale mocniej dotowana przez gminę. Drugim rozwiązaniem jest usługa 

organizowana przez przewoźnika prywatnego i gmina ma z nim umowę na pokrywanie części 

kosztów.  

Podkreślił, że okres przejściowy jest trudny, ponieważ powoli trzeba się przestawiać z 

intensywnego użytkowania samochodów na więcej spacerów i rowerów.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; „wstrzymał się od głosu” – 

1 radny) uchwała wraz z autopoprawkami, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/826/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie przyjęcia „Strategii rozwoju ponadlokalnego  

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk 2030”. 

– stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Listy projektów zintegrowanych 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk”. 

 
Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały wraz 

z autopoprawką – wniosek stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych) uchwała wraz z 

autopoprawką, została przyjęta. 

UCHWAŁA nr LXIV/827/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie przyjęcia „Listy projektów zintegrowanych  

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk”. 

– stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Informacja o aktualnej sytuacji zdrowotnej w Suwałkach.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że punkt będzie omawiany 

ze względu na nowe komunikaty dotyczące zachorowań na COVID-19. 

 

Elżbieta Bednarko – Państwowa Powiatowa Inspektor Sanitarna w Suwałkach powiedziała, 

że jeśli chodzi o COVID-19, od czasu agresji Rosji na Ukrainę przypadków jest znacznie 

mniej. Przywołała dane statystyczne od początku roku do dnia poprzedzającego sesję Rady 

Miejskiej na COVID w powiecie suwalskim zachorowało 728 osób, w tym 492 osoby to 

mieszkańcy Suwałk. Były 4 zgony, z czego 3 dotyczyły mieszkańców miasta. Zaznaczyła, że 

chorują osoby w różnym wieku. W październiku i listopadzie wystąpiły 2 przypadki 

zachorowania  

ok. miesięcznych niemowląt. Stosunkowo mało zakażeń występuje wśród młodzieży szkolnej 

i uczniów szkoły podstawowej a więcej chorych jest wśród osób w grupie produkcyjnej.  

Następnie przywołała liczbę zachorowań z podziałem na miesiące dla miasta i powiatu. 

Dodała, że dominującym wariantem jest Omikron i Kraken. Kraken charakteryzuje się dużą 

zaraźliwością, ale przebiega łagodnie a najczęstsze objawy to suchy kaszel, ból gardła, 

duszności, gorączka z dreszczami, katar, uczucie zmęczenia, ból głowy, utrata węchu, smaku i 

biegunka. Jeśli chodzi o szczepienia, w chwili obecnej nie ma możliwości szczepień, 

natomiast nowa szczepionka będzie dostępna od 6 grudnia. Dodała, że zmianie ulega 

realizacja szczepień ochronnych. Wcześniej odbywało się to w wyznaczonych punktach, 

natomiast od 1 grudnia podmiotami uprawnionymi do wykonywania szczepień będą 

przychodnie POZ, które wystąpią o szczepionki oraz apteki ogólnodostępne, które podpiszą 

umowę z NFZ na realizację szczepień zalecanych. Nie będzie również dostępna infolinia do 

zapisów na szczepienia a zapisywać trzeba będzie się bezpośrednio w placówce POZ, aptece 

lub za pośrednictwem internetowego konta pacjenta.  

Jak powiedziała, na stronie ministerstwa można wyczytać, że obecnie w Polsce jest ponad 2 

tys. przypadków. Zaznaczyła jednak, że test można wykonać samodzielnie, dlatego wynika z 

tego, że rzeczywisty wzrost zachorowań jest dużo wyższy niż podają statystyki. Powiedziała, 

że w 2022 roku było 3816 przypadków w powiecie, z czego 2686 w mieście. Natomiast jeśli 
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chodzi o rok 2021 było 5753 przypadki w powiecie z czego 4074 w mieście. Jeśli chodzi o 

rok 2020 było 3205 przypadków w powiecie, z czego w mieście 2425 osób.  

Ogółem przez 4 lata w powiecie zachorowało 13502 osoby, z czego w mieście 9677. 

Podkreśliła, że zadziwiający jest fakt, iż w bieżącym roku nie odnotowano żadnego 

przypadku grypy.  

 

Zdzisław Przełomiec zapytał, jak sytuacja wygląda w suwalskim szpitalu odnośnie liczby 

hospitalizowanych osób i jak to wygląda w porównaniu do poprzednich miesięcy, jakie 

choroby obok COVID-u są dominujące wśród osób objętych leczeniem szpitalnym i czy 

mogą grozić obostrzenia np. ograniczanie odwiedzin czy nakaz noszenia maseczek.  

 

dr Józef Wołyniec ze Szpitala Wojewódzkiego w Suwałkach powiedział, że sytuacja jest 

stabilna, jeśli chodzi o przyjęcia do lekarza rodzinnego oraz w zakresie nocnej i świątecznej 

opieki. Dziennie jest to ok. 150 osób. Najwięcej jest zakażeń górnych dróg oddechowych 

zarówno u dzieci, jak i u dorosłych.  

Jeśli chodzi o szpital, są 2 osoby hospitalizowane na oddziale chorób zakaźnych z COVID i 2 

osoby na neurologii i kardiologii, które oprócz chorób podstawowych zakaziły się covidem. 

Dodał, że szpital posiada leki potrzebne do leczenia COVID-u, więc nie ma problemu. W 

razie zwiększonej liczby zachorowań oddziały są na to przygotowane.  

 

Zdzisław Przełomiec dopytał o lecznictwo NFZ w zakresie diabetologa, gdzie mieszkańcy 

zgłaszają, iż na wizytę trzeba czekać 2-2,5 roku. Jak powiedział, mieszkańcy wskazywali 

również problem w zakresie wizyty NFZ lekarza ginekologa.  

 

dr Józef Wołyniec ze Szpitala Wojewódzkiego w Suwałkach powiedział, że jeśli chodzi o 

lecznictwo specjalistyczne szpital posiada 25 poradni specjalistycznych i rzeczywiście jest 

tak, że w niektórych z nich liczba oczekujących jest bardzo duża. Jak powiedział najwięcej 

osób oczekuje do poradni kardiologicznej i jest to 1200 osób. 

Jeśli chodzi o ginekologię sytuacja się poprawiła, ponieważ został zatrudniony lekarz, który 

przyjmuje 4 razy w tygodniu, więc kolejka powinna się rozładować.  

Następnie powiedział, że jeśli chodzi o diabetologię to problem jest bardziej skomplikowany, 

ponieważ w Suwałkach jest tylko 3 diabetologów. Liczba oczekujących to 200 osób. 

Wyjaśnił, że do poradni diabetologicznej powinni trafiać pacjenci na pierwszą wizytę, aby 

zdiagnozować i ustalić leczenie. Później leczenie odbywa się u lekarza rodzinnego, więc 

wystarczy, aby chorzy umawiali się raz do roku na kontrolę do diabetologa.  

Podkreślił, że brakuje lekarzy specjalistów.  

 

Kamil Lauryn zapytał o oddział geriatrii w szpitalu oraz specjalistów w tym zakresie.  

 

dr Józef Wołyniec odpowiedział, że oddziału geriatrii nie ma, jednak powstała poradnia 

geriatryczna, w której przyjmuje lekarz specjalista.  
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Kamil Klimek zapytał, co musi się zadziać w Suwałkach, aby specjaliści nie omijali miasta i 

aby te kolejki zmniejszać. Podkreślił, że słysząc, jak długie są kolejki nie pozostaje nic 

innego, jak korzystanie z wizyt prywatnych.  

  

dr Józef Wołyniec powiedział, że jeśli chodzi o kadrę medyczną problem jest w całej Polsce. 

Dodał, że gdyby nie lekarze z Białorusi i Ukrainy to można byłoby zamknąć szpital. Dodał, 

że nie ma chętnych. Aby zapewnić dyżury na SOR szpital ściąga lekarzy z Kętrzyna, 

Białegostoku czy Olsztyna.  

Adam Ołowniuk zapytał o punkt krwiodawstwa. Jak powiedział, od 2-3 tygodni trzeba 

dłużej oczekiwać na pobranie krwi, co jest spowodowane obsługą nowego programu 

komputerowego. Dodał, że zawsze trwało to 30-40 minut, tymczasem teraz ponad 2 godziny.   

 

dr Józef Wołyniec powiedział, że punkt krwiodawstwa nie podlega szpitalowi, więc nie może 

odpowiedzieć na to pytanie. Centrala mieści się w Białymstoku i to tam trzeba zwrócić się z 

tym pytaniem.  

 

Ad pkt. 9 

Informacja dotycząca wykazu podmiotów w Mieście Suwałki wyznaczonych do 

przyjęcia nieletnich do wykonywania prac społecznych w 2024 r.  

– Informacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na podstawie § 3.2 

Rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 19 stycznia 2023 r. w sprawie podmiotów, 

na rzecz których wykonywane są przez nieletnich prace społeczne, na wniosek Prezesa Sądu 

Rejonowego w Suwałkach, Prezydent Miasta wyznacza podmioty na terenie miasta Suwałk 

na rzecz, których nieletni mogą wykonywać prace społeczne w 2024 roku.  

 

Następnie dodał, że radni otrzymali Informację wraz z materiałami na sesję Rady Miejskiej.  

 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego Informacja dotycząca wykazu podmiotów 

w Mieście Suwałki wyznaczonych do przyjęcia nieletnich do wykonywania prac społecznych 

w 2024 r., została przyjęta.  

 

Ad pkt. 10 

Informacja dotycząca wykazu podmiotów wyznaczonych do przyjęcia skazanych w celu 

wykonywania nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie 

użytecznej orzeczonej w zamian nieściągalnej grzywny. 

– Informacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na podstawie § 3 

ust. 2 Rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 1 czerwca 2010 r. w sprawie 

podmiotów, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie 

użyteczna, Prezydent Miasta wyznacza podmioty na terenie miasta do przyjęcia w 2024 roku 
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skazanych w celu wykonania nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy 

społecznie użytecznej orzeczonej w zamian nieściągalnej grzywny.  

 

Następnie dodał, że radni otrzymali Informację wraz z materiałami na sesję Rady Miejskiej.  

 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego Informacja dotycząca wykazu podmiotów 

wyznaczonych do przyjęcia skazanych w celu wykonywania nieodpłatnej kontrolowanej 

pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie użytecznej orzeczonej w zamian nieściągalnej 

grzywny, została przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 11 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 

2022/2023. 

– Informacja stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Informację tę 

radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. Dodał, że Informacja ta była 

przedmiotem posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej  w dniu 20 listopada br.   

 

Jarosław Schabieński powiedział, że Informacja musi zawierać pewne elementy obligatoryjnie i 

jak wynika z prawa oświatowego „organ wykonawczy samorządu terytorialnego w terminie do 

31 października przedstawia organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego 

informację o stanie realizacji zadań oświatowych tej jednostki za poprzedni rok szkolny, w tym o 

wynikach egzaminu ósmoklasisty, egzaminu maturalnego, egzaminu zawodowego z 

uwzględnieniem działań podejmowanych przez szkoły nakierowanych na kształcenie uczniów ze 

specjalnymi potrzebami edukacyjnymi w szkołach tych typów, których prowadzenie należy do 

zadań własnych jednostki samorządu terytorialnego”. Jak powiedział, zacytował ten zapis, 

ponieważ często pojawia się dyskusja na temat tego, kto odpowiada za wyniki nauczania. 

Zaznaczył, że ta informacja mówi wyraźnie, kto przekazuje informację o wynikach nauczania – 

należy to do organu samorządu terytorialnego, organu wykonawczego, więc organ ten również za 

te wyniki odpowiada.  

Wspomniał, że w ubiegłym roku radni PiS powstrzymali się od dyskusji, co nie oznacza, że to, co 

działo się w oświacie budziło zadowolenie czy akceptację. Dodał, że ze względu na to, że 

Prezydent Roman Rynkowski miał krótki staż na stanowisku Zastępcy, więc trzeba było dać mu 

czas i szansę na to, aby te zadania były realizowane.   

Jak powiedział, chciałby nawiązać do dokumentu Analizy finansowo-organizacyjnej oświaty 

miasta Suwałki, która była przygotowana w 2019 roku na podstawie danych GUS, ministerstwa 

finansów, ministerstwa edukacji narodowej oraz danych przekazanych przez Miasto. Jak 

powiedział, dokument ten był przygotowany na zamówienie Wydziału Oświaty w Suwałkach. 

Zacytował fragment dokumentu: „Udział wydatków związanych z oświatą w budżecie miasta 

rośnie zdecydowanie wolniej niż w innych miastach porównywalnej wielkości.  Nakłady na 

edukację przedszkolną są relatywnie niskie, na szkoły podstawowe przeciętne, na szkoły średnie 

niższe niż przeciętne. W żadnej z tych grup nie odnotowano większego wzrostu udziału w 
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budżecie miasta niż typowy dla miast z grupy odniesienia. Miasto pozyskuje także znaczące 

środki zewnętrzne na oświatę. W roku 2018 stanowiły one 10% budżetu oświaty. Dynamika 

wzrostu wydatków na oświatę jest niższa niż w ¾ podobnych miast. Jest ona najwyższa w 

zakresie edukacji przedszkolnej, w pozostałych obszarach nie przekracza średniej”.  

Jak powiedział, z tego, co przeanalizował, wzrost budżetu Miasta i wzrost wydatków na oświatę 

są porównywalne do kilku innych miast tej samej wielkości. Trzeba to wziąć pod uwagę.  

Następnie dodał, że z tego dokumentu wynika jeszcze „udział wynagrodzeń w wydatkach na 

edukację jest niższy od średniej dla miast odniesienia”.  

Następnie poruszył kwestię migracji oświatowych w zakresie szkół ponadpodstawowych. Z 

dokumentu wynika, że w szkołach średnich w Suwałkach mieszkańcy Suwałk stanowią ok. 60% 

uczniów. Pozostali uczniowie mieszkają w gminach powiatu suwalskiego. To – jak podkreślił – 

przenosi się na kwestię bursy szkolnej, która jest konieczna, skoro 40% uczniów szkół średnich 

pochodzi spoza miasta. Nawiązując do poprzednich wypowiedzi odnośnie strategii, gdzie padły 

słowa, że Suwałki mają być subregionalnym ośrodkiem wzrostu. Powiedział, że trudno je tak 

nazywać w momencie, kiedy nie dysponują miejscami dla uczniów spoza Suwałk a szkoły w 

mieście są przeznaczone również dla nich. Podkreślił, że jest to dla Miasta duże wyzwanie. 

Kolejno wspomniał o tym, że następuje coraz większa centralizacja różnych usług oświatowych, 

co powoduje, że liczba pracowników obsługi we wszystkich szkołach. Od 20 lat baza oświatowa 

stale się zmniejsza a perspektywa demograficzna jest ujemna, jednak nie oznacza to wcale, że 

szkoły w mieście nie są przeładowane, czego przykładem jest chociażby Szkoła Podstawowa nr 4. 

Jest to również kwestia Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. Suwałki, jako subregionalny 

ośrodek wzrostu powinny zwiększyć nakłady na oświatę, wymaga to też zwiększenia roli oświaty 

i sposobu zarządzania, który weźmie pod uwagę wszystkie bolączki suwalskiej oświaty.  

 

Marek Zborowski-Weychman powiedział, że Miasto przeznacza na oświatę znaczącą kwotę 

z budżetu miasta i dostaje również znaczącą kwotę na ten cel w postaci subwencji 

oświatowej. Jak powiedział, są głosy, że niektóre samorządy nie muszą dokładać do oświaty i 

wystarcza im subwencja. Dodał, że teoretycznie jest to możliwe, ale w samorządach małych, 

które otrzymują dużo wyższe subwencje aniżeli miasta i nie musza utrzymywać m.in. poradni 

psychologiczno-pedagogicznej, ośrodka doskonalenia nauczycieli. Podkreślił, że nie chodzi o 

to, żeby oszczędzać na oświacie, ale szukać dodatkowych pieniędzy na ten cel. Dodał, że 

coraz więcej pieniędzy jest przeznaczanych z budżetu miasta na zajęcia dodatkowe a efektem 

tych zajęć są też coraz lepsze wyniki uczniów, w tym wyniki egzaminów ósmoklasistów, 

egzaminów zawodowych oraz maturalne.   

Podkreślił, że najlepsza jest spokojna polityka oświatowa, ponieważ w tej dziedzinie 

najgorsze są rewolucje.  

Jeśli chodzi o bursę szkolną wyraził nadzieję, że kierunek hostelu Wigry jest dobrym 

kierunkiem m.in. ze względu na bliskość obiektów sportowych. Jeśli chodzi o poradnię 

psychologiczno-pedagogiczną i rzekome zmniejszanie etatów w tej placówce powiedział, że 

wynika to z tego, że zwiększa się konieczność zatrudnienia pedagogów w szkołach a z 

pozyskaniem specjalistów jest duży problem i dlatego są próby pozyskania ich z poradni. W 

związku z tym, te etaty nie są likwidowane a specjaliści są zatrudniani w szkołach. 
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Dodał, że cieszą efekty wymierne, że uczniowie uczą się w dobrych warunkach. Zaapelował, 

aby nadal znajdowały się pieniądze na zajęcia dodatkowe, które przygotowują uczniów do 

egzaminów i matury. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że jeśli chodzi o wydatki to 

stosunek subwencji oświatowej do wydatków bieżących to jeszcze w roku 2017 subwencja 

stanowiła 66,34% a obecnie jest to niewiele więcej ponad 60%. Reszta to wydatki z budżetu 

miasta. Zgodził się z tym, że są to dobrze wydane pieniądze, jednak – jak powiedział – to 

ciągle są pieniądze, które trzeba znaleźć w budżecie i muszą być coraz większe. W związku z 

tym dane z dokumentu, który przywoływał radny Jarosław Schabieński, są już w dużej mierze 

nieaktualne. Przywołał również wydatki na oświatę innych miast podobnej wielkości, gdzie w 

Suwałkach są to kwoty największe.  

Wspomniał również o bursie szkolnej. Jak powiedział, większa grupa uczniów, która 

potrzebowała miejsc w bursie w obecnym roku szkolnym, to wynik reformy oświaty. Dodał, 

że zainteresowanie suwalskimi szkołami średnimi było bardzo duże, więc trzeba było znaleźć 

dla tych uczniów miejsca i pojawił się pomysł, aby umieścić uczniów w hostelu Wigry. 

Docelowo to tam mogłaby powstać bursa szkolna.  

Jeśli chodzi o etaty w Poradni Pedagogiczno-Psychologicznej powiedział, że chodzi o 

przesunięcia specjalistów np. część logopedów została przesunięta do przedszkoli. 

Przypomniał również, że na wniosek Prezydenta Miasta Rada Miejska podniosła dodatki 

motywacyjne dla nauczycieli o 50%. Dodał, że wniosek ten wynikał z tego, że Miasto chciało 

docenić tych nauczycieli, którzy m.in. pracują na dobre wyniki matur czy egzaminów 

ósmoklasisty. Te działania przynoszą skutki. Dodał, że są to skutki planów, w których również 

uczestniczyli radni Rady Miejskiej.  

Wspomniał również o dokumencie „Strategia Oświaty Miasta Suwałki do 2030 roku”, w 

opracowywaniu którego również brali udział radni i można było zgłaszać wszelkie bolączki 

dotyczące oświaty.  

 

Jarosław Schabieński powiedział, że w kwestii wydatków nie chodzi o liczby bezwzględne, 

ale o procentowy wzrost. Jeśli chodzi o Łomżę jest tam mniej mieszkańców, więc to od razu 

przekłada się też na poziom wydatków.  

W temacie bursy powiedział, że bardzo ucieszy fakt, jeśli plany zakończą się sukcesem. 

Podkreślił przy tym, że miasto nie miałoby takiego problemu, gdyby nie przekazało budynku 

Państwowej Uczelni Zawodowej i gdyby to PUZ korzystał z budynku na warunkach Miasta 

Suwałki. Jeśli chodzi o specjalistów w szkołach powiedział, że rozumie kwestie braków 

kadrowych, natomiast – co podkreślił – Poradnia ma inne zadania niż psychologowie i 

pedagodzy szkolni. W związku z tym zmniejszanie etatów w poradni uznał za złą drogę.  

Wspomniał również o stanowiskach pomocy nauczyciela, którzy są zatrudniani, jeśli w klasie 

są dzieci ze specjalnymi potrzebami. Dodał, że wciąż te osoby są zatrudnione od września do 

czerwca, o czym była mowa wielokrotnie. Powiedział, że to z punktu widzenia ciągłości ich 

pracy, wdrożenia w obowiązki jest nieefektywne. Dodał, że zdaje sobie sprawę z tego, że są to 

kwestie oszczędności, ale szuka się tych oszczędności nie tam, gdzie trzeba.  
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Radni nie zgłosili więcej uwag i wniosków, wobec czego Informacja o stanie realizacji 

zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 2022/2023, została przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 12 

Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania 

oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień w Mieście 

Suwałki.  

– Informacja stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Informację tę 

radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. Dodał, że Informacja ta była 

przedmiotem posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 20 listopada br., 

oraz Komisji Finansowo-Budżetowej w dniu 23 listopada br.  

 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów 

sportowych oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki, została przyjęta.  

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, 

trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych 

oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki.  

 
Czesław Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych; „wstrzymał się od głosu” – 

3 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/828/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 
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w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania  

i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych  

oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki. 

– stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach.  

 
Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/829/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka  

Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie 

ograniczania skutków niedożywienia w Mieście Suwałki na lata 2024-2028. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

 
Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała, została przyjęta. 
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UCHWAŁA nr LXIV/830/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie ograniczania skutków 

niedożywienia w Mieście Suwałki na lata 2024-2028. 

– stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do posiłku, posiłku z dowozem, świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2024-2028. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/831/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do posiłku,  

posiłku z dowozem, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności  

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób  

i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem  

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

– stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
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Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/832/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia  

i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

– stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia  

z pomocy społecznej. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

 
Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/833/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej. 

– stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Ad pkt. 19 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2024 r. 

wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów na 

terenie Gminy Miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 
Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/834/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie ustalenia obowiązujących w 2024 r. wysokości opłat i kosztów związanych  

z usunięciem i przechowywaniem pojazdów na terenie Gminy Miasta Suwałki. 

– stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek 

opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i 

Zieleni w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/835/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 
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z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie u zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za 

przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie 

gminy Suwałki. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn podziękował za wsłuchanie się w głos mieszkańców, głównie seniorów, 

którzy od długiego czasu prosili o wdrożenie biletów wieloprzejazdowych. Jak zaznaczył 

pokazuje to, że mieszkańcy są najlepszym partnerem do współpracy, pokazują te kierunki, 

gdzie jest możliwe usprawnienie i poprawa życia w mieście.  

 
Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/836/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji 

miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

– stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 



21 
 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/837/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości  

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

– stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr   LXI/804/2023 Rady 

Miejskiej  w Suwałkach z dnia  27 września 2023 r. w sprawie przyznania dotacji na 

realizację inwestycji pt. „Remont zachodniej i wschodniej elewacji Konkatedry pw. św. 

Aleksandra w Suwałkach”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/838/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały nr   LXI/804/2023 Rady Miejskiej  w Suwałkach 

z dnia  27 września 2023 r. w sprawie przyznania dotacji na realizację inwestycji  

pt. „Remont zachodniej i wschodniej elewacji Konkatedry  

pw. św. Aleksandra w Suwałkach”. 

– stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Ad pkt. 24 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację inwestycji pt. 

„Remont Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego pw. Świętej Trójcy w Suwałkach”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/839/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie przyznania dotacji na realizację inwestycji pt. „Remont Kościoła 

Ewangelicko-Augsburskiego pw. Świętej Trójcy w Suwałkach”. 

– stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

 

Ad pkt. 25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych w Suwałkach.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

Wojciech Pająk powiedział, że powyższe uchwały dotyczą dwóch inwestycji z 19, które 

złożyli mieszkańcy miasta o dofinansowanie z Polskiego Ładu na remonty zabytków. Dodał, 

że wynika z tego, że jest 17 gotowych projektów restauracji zabytków i być może będą 

złożone do miejskiego programu, w którym jest niezmiennie 100 tys. zł. Powiedział, że może 

warto wrócić do 200 tys. zł na ten cel i być może prywatni inwestorzy będą bardziej 

zainteresowani remontem zabytków.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 



23 
 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 17 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/840/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub znajdujących się w gminnej 

ewidencji zabytków, położonych w Suwałkach.   

– stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 

Ad pkt. 26 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Utratą, Sportową, Walerego Romana i 

terenem kolejowym w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 17 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/841/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego 

ulicami: Utratą, Sportową, Walerego Romana i terenem kolejowym w Suwałkach.  

– stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 

 

Ad pkt. 27 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi na uchwałę Nr LVII/751/2023 Rady Miejskiej 

w Suwałkach z dnia 31 maja 2023 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Północną, Armii Krajowej, Prymasa 

Stefana Wyszyńskiego i granicą administracyjną miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 



24 
 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/842/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku 

skargi na uchwałę Nr LVII/751/2023 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 31 maja 2023 

r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

ograniczonego ulicami: Północną, Armii Krajowej, Prymasa Stefana Wyszyńskiego  

i granicą administracyjną miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 90 do protokołu. 

 

Ad pkt. 28 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Honorowy Obywatel 

Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej wniósł autopoprawkę w załączniku nr 

1, którym jest Regulamin nadawania Tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Suwałk” 

polegającą na dodaniu do punktu 2, po zdaniu pierwszym, zdania drugiego o treści „Tytuł 

może być nadany także pośmiertnie”. 

Następnie poinformował, że konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały wynika z faktu, że 

w obecnym stanie prawnym w Mieście Suwałki nie funkcjonuje uchwała dotycząca 

ustanowienia Tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Suwałk”, jak i regulamin jego nadawania. 

Podjęcie nowej uchwały w tym przedmiocie będącej aktem prawa miejscowego jest 

uzasadnione i konieczne w celu uregulowania kwestii objętej niniejszą uchwałą w Mieście 

Suwałki. Z ustawy o samorządzie gminnym Art. 18 ust. 2 pkt 13 nie wynika, że nazwa ulicy 

może być nadawana dla osoby nieżyjącej. Co oznacza, że wskazanie w regulaminie zapisu 

„pośmiertnie” może być sprzeczne z tym artykułem. 

 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/843/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 
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w sprawie ustanowienia tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Suwałk”  

oraz regulaminu jego nadawania. 

– stanowi załącznik nr 93 do protokołu. 

 

Ad pkt. 29 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Miasta 

Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że konieczność podjęcia 

przedmiotowej uchwały wynika z faktu, że w obecnym stanie prawnym w Mieście Suwałki 

nie funkcjonuje uchwała dotycząca ustanowienia Tytułu „Zasłużony dla Miasta Suwałk”, jak 

i regulamin jego nadawania. 

Dodał, że uprzednia uchwała i określone w niej przesłanki nadania tytułu została uchylona  

w miesiącu lipcu 2023 r. W związku z tym aktualnie Rada ma prawo ustalić nowe przesłanki 

nadawania danego tytułu, które nie muszą być tożsame z przesłankami obowiązującymi do 

dnia uchylenia poprzedniej uchwały. Przedstawiony projekt uchwały ustanawia inne 

przesłanki, które opisane są w załączniku nr 1 do uchwały w ust. 1 Regulaminu nadawania 

Tytułu.  

Podkreślił, że podjęcie nowej uchwały w tym przedmiocie będącej aktem prawa miejscowego 

jest uzasadnione i konieczne w celu uregulowania kwestii objętej niniejszą uchwałą 

w Mieście Suwałki. 

 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 95 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/844/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Miasta Suwałk”  

oraz regulaminu jego nadawania. 

– stanowi załącznik nr 96 do protokołu. 

 

Ad pkt. 30 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji dotyczącej Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej w Suwałkach.  

 

Kamil Klimek – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 97 do protokołu. 

 

Następnie Kamil Klimek powiedział, że opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji została 

wydana, jednak dyskusja nad tematem, odbywała się dużo wcześniej m.in. na posiedzeniu 
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Komisji Oświaty i Wychowania czy też podczas spotkań indywidualnych. Nawiązał również 

do wypowiedzi radnego Jarosława Schabieńskiego odnośnie Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej. Jak powiedział jest to placówka bardzo potrzebna i co do tego nie ma żadnych 

wątpliwości. Dodał, że bardzo ważne jest to, ze w dalszym ciągu trwają dyskusje na temat 

lokalizacji dla żłobka, bo to też placówka, która jest w mieście potrzebna. Powiedział, aby nie 

doprowadzać już do sytuacji, kiedy tak ważne tematy się ścierają i trzeba wybierać, co jest 

ważniejsze.   

 

Jarosław Schabieński podkreślił, że pomoc psychologiczna to kluczowa sprawa w rozwoju 

najmłodszych pokoleń i trzeba podejmować działania, które wzmocnią tę pomoc 

psychologiczno-pedagogiczną.  

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 98 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/845/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie uwzględnienia petycji dotyczącej  

Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 99 do protokołu. 

 

Ad pkt. 31 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Marii Jolanty K.  

na Prezydenta Miasta Suwałk.  

 

Kamil Klimek – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 100 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 101 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 15 radnych; „wstrzymało się” – 5 

radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/846/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Marii Jolanty K.  

na Prezydenta Miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 102 do protokołu. 

 

Ad pkt. 32 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok.  
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Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały – wniosek 

stanowi załącznik nr 103 do protokołu 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 104 do protokołu. 

 

Karol Korneluk zapytał o wpływy z tytułów grzywien, mandatów i innych kar pieniężnych 

od osób fizycznych. Jak powiedział, jest tam wzrost i zapytał, czym jest to spowodowane. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta odpowiedziała, że są to kary za brak rejestracji pojazdów.  

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 105 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 13 radnych; „przeciw” – 6 radnych) 

uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/847/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok. 

– stanowi załącznik nr 106 do protokołu. 

 

Ad pkt. 33 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały – wniosek 

stanowi załącznik nr 107 do protokołu 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 108 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 109 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 13 radnych; „przeciw” – 6 radnych) 

uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXIV/848/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 29 listopada 2023 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

– stanowi załącznik nr 110 do protokołu. 
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Ad pkt. 34 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk na pytanie radnego Marka Zborowskiego-

Weychmana o pomnik Aleksandry Piłsudskiej powiedział, że pozwolenie na budowę pomnika 

zostało wydane 7 listopada br. i jest prawomocne. Dodał, że niestety nie ma podpisanego 

porozumienia z inicjatorami budowy pomnika na temat realizacji tego przedsięwzięcia. 

Powiedział, że zaproponował, aby odbyło się spotkanie w tej sprawie, ponieważ problem jest 

poważny. Nie ma bowiem pieniędzy na uregulowanie faktury za wykonany pomnik. Jak 

powiedział, Miasto w formie uchwały zadeklarowało pomoc finansową w wysokości 15 tys. zł na 

zagospodarowanie tego terenu. Uchwała jest podjęta i jest w niej zapis o finansowaniu tego 

pomnika przez Społeczny Komitet Budowy Pomnika. Podkreślił, że 12 grudnia przypada 

rocznica urodzin Aleksandry Piłsudskiej i to wtedy pomnik miał być odsłonięty a nie jest to 

możliwe, ponieważ sprawy finansowe na to nie pozwalają. Zaznaczył, że sytuacja jest trudna dla 

samorządu, ponieważ była to społeczna inicjatywa, natomiast Rada Miejska podjęła w tej sprawie 

uchwałę. A teraz, kiedy sponsorzy się wycofują, może to być niekorzystne dla Miasta, ponieważ 

nikt nie uregulował faktury. Warto pochylić się nad tym problemem na odrębnym spotkaniu.  

 

Następnie odniósł się do pytania radnego Jacka Juszkiewicza dotyczącego wytwórni masy 

bitumicznej. Jak powiedział, być może wytwórnia masy bitumicznej zostanie przeniesiona na 

teren Gminy Suwałki. Miasto straci płatnika podatków od nieruchomości. Jeśli chodzi o 

wydawanie zezwoleń na tankowanie ciężarówek in blanco powiedział, że to nie powinno się 

wydarzyć. Dodał, że nie można dopuszczać do sytuacji, że ciężkie pojazdy będą wjeżdżały do 

miasta specjalnie po to, żeby zatankować. Powiedział, że te zezwolenia wygasają z końcem roku i 

już wydawane nie będą. Wpłynęła w tej sprawie skarga i jest ona rozpatrywana zgodnie z 

procedurami przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji.   

Następnie odniósł się do tematu ruchu pojazdów ciężarowych po centrum miasta. Powiedział, że 

zostaną wprowadzone pewne ograniczenia w tym zakresie tak, aby te ciężkiej pojazdy nie 

wjeżdżały do centrum.  

Jeśli chodzi o inwestycję deweloperską na ul. Bulwarowej Czesław Renkiewicz powiedział, że 

projekt ten został zamrożony. Miasto ma podpisane porozumienie na przebudowę ul. Zacisze i 

przebudowę odcinka ul. Bulwarowej na koszt dewelopera. Dodał, że wie, iż deweloper nie będzie 

w najbliższym czasie realizował tego projektu i wystąpił do Miasta o aneksowanie terminów, na 

co Miasto wyraziło zgodę.  

 

Kolejno Czesław Renkiewicz odniósł się do kwestii pływalni przy ul. Wojska Polskiego, którą 

poruszył radny Adam Ołowniuk. Jak powiedział, pływalnia jest zamknięta w ramach 

oszczędności, poza tym wymaga kompleksowego remontu, choć na razie takich planów nie ma.  

Dodał, że basen przy SP nr 10 będzie przekazany do użytkowania wraz z nowym rokiem 

szkolnym. Nie wiadomo jeszcze, kto ten basen będzie prowadził. Dodał, że nie odpowie na 

pytanie, kiedy basen przy ul. Wojska Polskiego zostanie otwarty, bo jego zdaniem trzy baseny w 

mieście nie powinny funkcjonować ze względu na wysokie koszty mediów i utrzymania.  
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Podkreślił, że basen w SP nr 10 będzie tak zorganizowany, że będzie można z niego korzystać 

przy zamkniętej szkole. Najlepiej gdyby basen ten prowadził operator zewnętrzny.  

 

Mariusz Klimczyk – Sekretarz Miasta odniósł się do pytania radnego Karola Korneluka 

dotyczącego zastrzeżenia numeru PESEL powiedział, że jest to zadanie zlecone ministerstwa 

informatyzacji na podstawie ustawy dotyczącej zmiany niektórych ustaw mających na celu 

ograniczenie skutków kradzieży tożsamości. Wyjaśnił, że zastrzeżenia nr PESEL można dokonać 

m.in. online oraz przy pomocy urzędów gmin podczas bezpośredniej wizyty w urzędzie.  W 

Urzędzie Miejskim w Suwałkach zadanie to realizuje Wydział Spraw Obywatelskich. Jeśli chodzi 

o akcję informacyjną w tym temacie powiedział, że w jego ocenie akcja ta jest dobrze 

realizowana w mediach publicznych, prywatnych z wykorzystaniem telewizji, Internetu i prasy. 

Świadczyć o tym może również fakt, że od dnia wejścia w życie ustawy, czyli od 17 listopada br. 

w Urzędzie Miejskim zastrzeżono już 95 numerów PESEL. Zrobiły to głównie osoby starsze. 

Dodał, że tak naprawdę ta ochrona zafunkcjonuje dopiero od 1 czerwca 2024 r., kiedy to 

instytucje finansowe będą miały obowiązek sprawdzania zastrzeżenia tego numeru PESEL.  

Podkreślił, że trzeba liczyć się z tym, że zastrzeżenie numeru PESEL będzie powodowało pewne 

skutki dla osób, które tego dokonają, bo np. zakup ratalny w sklepie bez odwołania tego 

zastrzeżenia nie będzie możliwy.  

 

Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska odniósł się do pytania radnego 

Karola Korneluka o smog oraz aplikację ZONE. Jak powiedział, aplikacja Zintegrowanego 

Systemu Ograniczania Niskiej Emisji obejmuje kilka elementów. Jednym z najważniejszych jest 

centralna ewidencja emisyjności budynków. W aplikacji tej jest również część dotycząca 

odpadów i podatków z tego tytułu. Jest też część dotycząca gospodarki ściekowej w 

przydomowych oczyszczalniach ścieków oraz część dotycząca samego budynku.  

Dodał, że aplikacja jest bardzo rozbudowana. Ministerstwo przekazuje specjalne tablety, aby 

możliwe było przeprowadzanie kontroli. Dzięki tej aplikacji Miasto ma informację o źródłach 

ciepła, natomiast nie ma informacji o tym, czym faktycznie ludzie palą w piecach. Obowiązek 

zgłoszenia się do ewidencji ciąży na właścicielach budynków i jeśli ktoś jeszcze tego nie zrobił, to 

prośba, aby to zrobił. Straż Miejska oraz Wydział Ochrony Środowiska będą bowiem 

przeprowadzały kontrole a to wiąże się już z karami. Deklarację można przynieść do Wydziału 

albo wprowadzić samodzielnie do tej aplikacji. Jak powiedział, tych zgłoszeń było kilka tysięcy, 

ale czasem dotyczyły tylko korekty poprzednich.  

Jeśli chodzi o temat smogu, to oficjalnym źródłem informacyjnym jest stacja pomiarowa 

Generalnej Inspekcji Ochrony Środowiska. W mieście funkcjonuje również 11 stacji 

pomiarowych, które również wskazują te dane. Dodał, że zawsze najgorzej jest przy ul. 

Raczkowskiej, gdzie jest obniżenie terenu i gromadzą się pyły i zanieczyszczenia. Wspomniał 

również o aplikacji naprawmyto.pl, za pomocą której można zgłaszać ewentualne 

nieprawidłowości również w zakresie powietrza. Jeśli chodzi o część kontrolną to jest to przede 

wszystkim działalność Straży Miejskiej.  

Jeśli chodzi o przekroczenia norm Miasto jest objęte systemem informowania. Generalny 

Inspektor Ochrony Środowiska musi poinformować o przekroczeniach Wojewódzki Inspektorat 

Ochrony Środowiska w Białymstoku i Wojewódzkie Centrum Zarządzania Kryzysowego, które 
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powiadamia Wydział Ochrony Środowiska i Miejskie Centrum Zarządzania Kryzysowego. Jeśli 

są nieprawidłowości Miasto ma obowiązek informowania mieszkańców.  

 

Kamil Sznel – Naczelnik Wydziału Obsługi Prezydenta, Komunikacji Społecznej i Promocji 

odniósł się do pytania radnego Karola Korneluka dotyczącego konsultacji społecznych w 

sprawie ustawienia ławek w mieście. Jak powiedział konsultacje trwały od 13-27 listopada br. 

Przed konsultacjami została przygotowana diagnoza dotycząca kwestii ławek w mieście. Na 

terenach administrowanych przez samorząd jest ich ponad 880. Dodatkowo ławki są również 

m.in. na terenach spółdzielni czy wspólnot mieszkaniowych i to też prawdopodobnie kilkaset 

ławek.  

Następnie powiedział, że konsultacje były prowadzone w dwóch formach – poprzez aplikację 

naprawmy.to oraz w formie papierowej. Informacja o konsultacjach społecznych była szeroko 

zakomunikowana: w Dwutygodniku Suwalskim, zostały rozesłane smsy z miejskiego systemu 

informowania mieszkańców, były również informacje prasowe w mediach społecznościowych i 

mediach. Jeśli chodzi o efekt tych konsultacji, to nie ma jeszcze dokładnych danych, bo dopiero 

konsultacje się zakończyły. Temat będzie omawiany na Kolegium Prezydenta Miasta w dniu 5 

grudnia. Z tego, co już można powiedzieć, to fakt, że wpłynęły w sumie 72 wnioski, z czego 7 z 

nich nie dotyczy terenów, którymi administruje Miasto. Propozycje zostały naniesione na mapę i 

wygląda to tak, że większość tych wniosków dotyczy ulic zlokalizowanych na terenie osiedla 

Północ, następnie centrum Suwałk a na końcu przy ul. Staniszewskiego, gdzie rzeczywiście tych 

ławek tam nie ma. Jeśli chodzi o ławki przy przystankach na żądanie to na niektórych 

przystankach te ławki są a na niektórych nie ma, więc trzeba to sprawdzić.  

Wnioski z konsultacji zostaną przekazane radych Rady Miejskiej, aby wspólnie opracować 

model, w jakiej kolejności te ławki ustawiać. Koszt jednej ławki waha się od 500-1000 zł. 

Przyjmując, że tych ławek będzie trzeba postawić ok. stu, to wydatek dla budżetu miasta będzie 

się mieścił w granicach 50-100 tys. zł.    

 

Waldemar Borysewicz – Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji odniósł się do tematu temperatury 

w Aquaparku, o którym mówił radny Adam Ołowniuk. Jak powiedział, niestety pytanie 

powtarza się co roku o tej porze a odpowiedź również jest ta sama. Podkreślił, że obowiązują 

pewne standardy, które są określone i trzeba się ich trzymać. Następnie powiedział, jakie obecnie 

są temperatury w Aquaparku. Temperatury będą utrzymywane i to na pewno się nie zmieni. 

Dodał, że ostatnio odbyły się kontrole sanepidu i żadnych zastrzeżeń nie było, bo standardy są 

utrzymywane.  

Jeśli chodzi o pytanie dotyczące ratowników powiedział, że zdarzają się przypadki, że niektóre 

osoby z dużym stażem pracy proszą o przeniesienie z różnych względów, również zdrowotnych. 

Dodał, że problem z zapewnieniem kadry ratowników jest w całej Polsce a główną przyczyną są 

zbyt niskie płace. OSiR poszukuje ratowników na terenie całego województwa podlaskiego.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta odniósł się do kwestii aptek całodobowych, o 

której mówił radny Kamil Lauryn. Jak powiedział, w sierpniu br. powstała ustawa o zmianie 

ustawy o refundacji leków, środków spożywczych specjalnego przeznaczenia żywieniowego oraz 

wyrobów medycznych oraz niektórych innych ustaw. W to wszystko została wpisana zmiana 

prawa farmaceutycznego, gdzie zmienia się definicja pory nocnej oraz definicja pracy w dniu 



31 
 

wolnym. Wspomniał, że powiaty, miasta do 40 tys. mieszkańców otrzymają refundację z NFZ w 

określonych godzinach a powiaty większe nie są tą refundacją objęte. Dodał, że dalszy ciąg 

zapisów tego aktu prawnego stanowi, że do końca stycznia apteki składają harmonogramy pracy. 

Powiaty to analizują i stwierdza czy godziny pracy apteki są wystarczające czy nie. Następnie 

dodał, że gdyby w mieście miały być utrzymane apteki całodobowe w obecnym standardzie to w 

skali roku byłby to koszt ok. 500 tys. zł. Powiedział, że trzeba czekać do końca stycznia na 

przedstawienie harmonogramu przez apteki i na tej podstawie przeanalizować sytuację i 

zastanowić się, co robić dalej.  

 

Ad pkt. 35 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta zaprosił na nadchodzące wydarzenia m.in. 

rozświetlenie choinki miejskiej w dniu 6 grudnia oraz Wigilię Miejską w dniu 17 grudnia   

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że posiedzenia 

Komisji Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zaopiniowania projektu budżetu na 2024 rok 

oraz projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Suwałki na lata 2024 -2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024 – 

2041 odbędą się w dniach: 4 grudnia 2023 r. – posiedzenie komisji KKSiT oraz KOiW, 5 

grudnia 2023 r. –posiedzenie komisji KSSiB oraz KSiRG , 6 grudnia 2023 r. – posiedzenie 

komisji KF-B  wypracowanie opinii zbiorczej. 

Następnie dodał, że 8 grudnia 2023 r. – zostanie wysłany do Państwa Radnych materiał  

na posiedzenia komisji do sesji planowanej, która odbędzie się  w dniu 21 grudnia 2023 r.  

godz. 10:00.  

Poinformował również o terminach komisji na sesję planowaną: 11 grudnia 2023 r. – Komisja 

EKSiT oraz Komisja OiW, 12 grudnia 2023 r. – Komisja SSiB, 13 grudnia 2023 r. – Komisja 

SiRG, 14 grudnia 2023 r. – Komisja F-B 

 

Kończąc LXIV sesję Rady Miejskiej Zdzisław Przełomiec podziękował gościom, 

Prezydentom oraz radnym za uczestnictwo i aktywny udział, po czym zamknął obrady Rady 

Miejskiej.  

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 
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Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


